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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Souhrn významných legislativních událostí
24.7.2017 – 30.7.2017
Ústavní soud (ÚS) ponechal úředníkům pravomoc kontrolovat, čím lidé topí doma v kotlích. Zamítl
návrh pravicových poslanců na zrušení části zákona o ochraně ovzduší. Poslanci v kontrolách
spatřují vážný zásah do práva na nedotknutelnost obydlí. Podle jejich právníka Zdeňka Koudelky ÚS
dál přednost zájmu státní moci před soukromím lidí. Ministr životního prostředí Richard Brabec
(ANO) nález přivítal, kontroly jsou podle něj funkční nástroj ochrany ovzduší. Poslanečtí spoluautoři
stížnosti ČTK řekli, že rozhodnutí soudu respektují.

Vláda

24. července 2017

Vláda definitivně schválila, že se Praha pokusí získat sídlo EBA
Česko se pokusí po odchodu Velké Británie z Evropské unie získat pro Prahu sídlo Evropského
bankovního úřadu (EBA). Vláda dnes definitivně schválila podání přihlášky, řekl novinářům během
jednání zmocněnec pro kandidaturu Karel Dobeš. ČR podle něj bude mít velkou konkurenci, jako
svou výhodu prezentuje například bezpečnost a dobrou přístupnost hlavního města.

Vláda odmítla návrh KDU-ČSL a STAN na odklad části EET
Návrh KDU-ČSL a Starostů na devítiměsíční odklad zavedení posledních dvou fází elektronické
evidence tržeb (EET) vláda dnes odmítla. Vyplývá to z průběžných výsledků jednání kabinetu, který
ČTK poskytl tiskový odbor Úřadu vlády. Pod návrhem je kromě jiných podepsaný lidovecký ministr
zemědělství Marian Jurečka. Třetí fáze má začít 1. března příštího roku a týká se občerstvení nebo
farmářských trhů, čtvrtá fáze zahrne řemeslníky a má začít v červnu 2018.

Armáda nakoupí obrněné vozy
Armáda pořídí v příštích letech více než 140 obrněných vozidel za 9,2 miliardy korun. Zakázku dnes
schválila vláda, informoval novináře ministr obrany Martin Stropnický (ANO). Až 4,4 miliardy Kč
armáda vydá na 80 lehkých obrněných vozidel na podvozku Iveco. Za 4,8 miliardy korun pořídí 62
obrněných vozů od dodavatele Tatra Export. Pro současný kabinet je to největší nákup armádního
vybavení za funkční období a je to také třetí největší armádní zakázka za posledních víc než deset let.

Vláda podpořila materiály, které mají zvýšit bezpečnost letišť
Na mimopražských mezinárodních letištích by měly být zavedeny systémy pro rozpoznávání obličejů
a registračních značek vozidel. Na Letišti Václava Havla už stejný systém funguje, chystá se ale jeho
rozšíření na další části budovy. Počítají s tím materiály, které dnes schválila vláda. Na tiskové
konferenci po jednání vlády to řekl premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD). Opatření vyjdou přibližně na
672 milionů korun.

ČR dá desítky miliard korun na boj proti suchu, schválila vláda
Česko bude investovat desítky miliard korun na boj proti suchu. Počítá s tím koncepce boje proti
dopadům sucha, kterou dnes schválila vláda. Koncepce počítá i s možností zvyšovat v mimořádných
situacích v době sucha vodné a stočné podle vzrůstajících odběrů. Hlavním cílem koncepce je snížit



odtoky vody z území ČR, uvedl úřad vlády.

Energetické zdroje se souhlasem EU dostanou zpětně podporu
Některé české energetické zdroje, které získaly souhlas Evropské komise, mohou zpětně získat
finanční podporu. Rozhodla o tom dnes vláda, která schválila změny v nařízení o podpoře elektřiny a
tepla z podporovaných zdrojů energie. Informovalo o tom ministerstvo průmyslu.

Navrátil povede nový úřad pro kyberbezpečnost, schválila vláda
Ředitelem nově vznikajícího Národního úřadu pro kybernetickou a informační bezpečnost bude
bývalý šéf Národního bezpečnostního úřadu (NBÚ) Dušan Navrátil. Na twitteru o tom informoval
premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD). Jméno současného zmocněnce pro kybernetickou bezpečnost,
které navrhl premiér, dnes schválila vláda. Úřad legislativně vznikne k 1. srpnu vyčleněním z NBÚ,
bude se zabývat mimo jiné ochranou utajovaných informací v informačních a komunikačních
systémech.

Vláda v září dostane další analýzu k zajišťovacím příkazům
Vláda v září dostane další, podrobnější analýzu toho, jak Finanční správa využívá zajišťovacích
příkazů. Vypracována by měla být do konce srpna a měla by obsahovat podrobnější statistiky z
letošního roku. Na tiskové konferenci po jednání vlády to řekl premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD).
Ministerstvo financí dnes vládě představilo analýzu, podle níž Finanční správa zajišťovací příkazy
neaplikuje plošna a neužívá je nadměrně.

Vláda odložila materiál k zaměstnávání Ukrajinců v zemědělství
Vláda dnes odložila projednání materiálu, podle kterého chtělo ministerstvo zemědělství zrychlit
přijímání pracovníků z Ukrajiny do českých zemědělských a potravinářských provozů. Mělo jít až o
1500 lidí ročně. Informoval o tom tiskový odbor vlády. Cizinci by podle návrhu mohli práci vykonávat
od půl do jednoho roku.

Senát

25. července 2017

Senát se na své příští schůzi sejde ve středu 16. srpna
Bude mimo jiné projednávat návrh na zavedení tříměsíčního placeného ošetřovatelského volna. Na
programu má také návrh na volbu Karla Srpa za člena rady Ústavu pro studium totalitních režimů.
Senátoři projednají také stykový zákon o zásadách jednání Poslanecké sněmovny a Senátu. Dnes o
tom rozhodl senátní organizační výbor, informovala ČTK tisková tajemnice Senátu Eva Davidová.

26. července 2017

Pod peticí za zrušení EET je 20.000 podpisů, projedná ji Senát
Pod peticí za zrušení zákona o evidenci tržeb je už zhruba 20.000 podpisů. Na dnešním veřejném
slyšení v Senátu k této petici to řekl její iniciátor a majitel Bezejmenné čajovny v Šáhlavicích na
Plzeňsku Ivo Hucl. Mezi 20.000 podpisy je podle něj 14 podpisů senátorů, 24 starostů, živnostníků,
ale i řemeslníků, hospodských nebo daňových poradců a hodně podpisů připojily i rockové kapely.
Petici obdržel Senát loni v prosinci, kdy pod ní bylo 11.500 podpisů. Peticemi, které mají více než
10.000 podpisů, se Senát musí zabývat na své schůzi.

Pozn.:



Dva gayové žádající uznání rodičovství uspěli u Ústavního soudu
24. července 2017 - Dva homosexuální muži, kteří jsou podle kalifornského práva rodiče dítěte
odnošeného náhradní matkou, uspěli u Ústavního soudu. Dosud se marně domáhali stejného uznání
také v Česku, nyní se jejich situací musí znovu zabývat Nejvyšší soud (NS) a měl by jim vyhovět.
Původně uznal jako otce jen jednoho z nich. Podle ústavních soudců ale při tom porušil práva
partnerů i dítěte. Jeden z otců Jiří Ambrož doufá v to, že se brzy podaří pro jejich děti získat české
rodné listy se zápisem obou otců.

Kontroly domácích kotlů jsou i nadále možné, rozhodl Ústavní soud
25. července 2017 - Ústavní soud (ÚS) ponechal úředníkům pravomoc kontrolovat, čím lidé topí
doma v kotlích. Zamítl návrh pravicových poslanců na zrušení části zákona o ochraně ovzduší.
Poslanci v kontrolách spatřují vážný zásah do práva na nedotknutelnost obydlí. Podle jejich právníka
Zdeňka Koudelky ÚS dál přednost zájmu státní moci před soukromím lidí. Ministr životního prostředí
Richard Brabec (ANO) nález přivítal, kontroly jsou podle něj funkční nástroj ochrany ovzduší.
Poslanečtí spoluautoři stížnosti ČTK řekli, že rozhodnutí soudu respektují.

Soudy mohou nadále suplovat působnost věřitelského výboru
25. července 2017 - Soudům zůstane pravomoc suplovat působnost věřitelského výboru, pokud není
řádně zvolen nebo pokud klesne počet jeho členů. Ústavní soud zamítl návrh na zrušení části
insolvenčního zákona. Návrh podala olomoucká pobočka Krajského soudu v Ostravě, právní úpravu
považovala za systémově vadnou.

Baxa chce přivést ke správnímu soudu advokátu Krupičkovou
26. července 2017 - Novou posilou Nejvyššího správního soudu (NSS) by se v budoucnu mohla stát
advokátka Lenka Krupičková. Jméno kandidátky vybrané předsedou Josefem Baxou dnes soud
zveřejnil na svém webu.

Luxusní firmy zřejmě budou moci zabránit internetovému prodeji
26. července 2017 - Deset let trvající bitva luxusních značek o ochranu jejich image se zřejmě
přiblížila ke svému konci. Poradce nejvyššího evropského soudu dnes uvedl, že firma Coty může
zakázat německým maloobchodníkům, aby prodávali její kosmetické výrobky přes internetová
tržiště, jako Amazon nebo eBay, uvedla agentura Reuters.

Chvojka chce v září předložit vládě koncept občanského vzdělávání
26. července 2017 - Ministr pro lidská práva Jan Chvojka (ČSSD) chce v září předložit vládě koncepci
občanského vzdělávání. Chvojka to uvedl v tiskové zprávě po dnešní veřejné konzultaci k základnímu
rámci občanského vzdělávání, která se uskutečnila v Praze. Podle dřívějšího vyjádření premiéra
Bohuslava Sobotky (ČSSD) je záměrem koncepce upevňování demokratického režimu formou
výchovy k aktivnímu občanství a posilování schopnosti kriticky pracovat s informačními zdroji.

EK přitvrdila vůči Polsku, má měsíc na nápravu justiční reformy
26. července 2017 - Evropská komise dnes dala Polsku měsíc na to, aby uvedla kontroverzní justiční
reformu v zemi do souladu s unijním právem. Jinak zemi hrozí zahájení procedury, která může vést
až k odejmutí hlasovacích práv Polska v EU. Informoval o tom dnes místopředseda unijní exekutivy
Frans Timmermans. Evropská komise je připravena vůči Polsku "okamžitě" spustit proceduru podle
článku 7 smlouvy o EU, pokud odvolá stávající soudce nejvyššího soudu.

EK posunula dál řízení vůči ČR a dalším zemím kvůli neplnění kvót
26. července 2017 - Evropská komise dnes do další fáze posunula řízení proti České republice,
Maďarsku a Polsku kvůli tomu, že tyto země nedodržují své povinnosti v souvislosti s programem
přerozdělování žadatelů o azyl podle stanovených kvót. Novinářům to řekl eurokomisař pro vnitro



Dimitris Avramopulos. Komise dnes do Prahy, Varšavy a Budapešti zaslala takzvaná odůvodněná
stanoviska a dala zemím měsíc na reakci.

ÚS dal matce a dceři šanci na vyšší odškodnění za odebrání dítěte
26. července 2017 - Ústavní soud (ÚS) dal ženě z Prahy a její dcerce šanci na vyšší odškodnění za
odloučení, které trvalo 2,5 roku. Na základě soudně vydaného předběžného opatření, později
zrušeného pro neústavnost, se novorozeně dostalo do kojeneckého ústavu. Důvodem byly špatné
materiální podmínky rodiny, což podle ústavních soudců samo o sobě nemůže být důvodem pro
odebrání dítěte.

EK nepovažuje problém dvojí kvality potravin za nevýznamný
27. července 2017 - Evropská komise nepovažuje problém dvojí kvality potravin za nevýznamný, řekl
dnes její předseda Jean-Claude Juncker. Na společné tiskové konferenci se slovenským premiérem
Robertem Ficem v Bruselu dodal, že komise bude této otázce "věnovat plnou pozornost". Novou
právní úpravu, která by měla dvojí kvalitě potravin zabránit, v tuto chvíli nepředpokládá, ale do
budoucna ji nevylučuje.
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